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Høringssvar fra Roskilde Ældreråd 
til Sundheds- og 
Omsorgsudvalgets møde den 22. 
august 2024  

Punkt 77: Afsluttende budgetdrøftelser i fagudvalg  

Ældrerådet har med stor interesse læst de beskrevne tanker om, hvordan 
omstillingen for ca. 31 mio. kroner tænkes iværksat. 
 
Af notatet ”Fagudvalgenes omstillinger i Budget 2025”fremgår, at finansieringen 
bl.a. sker via beløb fra øgede bloktilskud i forbindelse med den nye ældrereform. 
Det er Ældrerådets opfattelse, at disse beløb skal anvendes til et synligt og 
mærkbart kvalitetsløft for borgerne og ikke til f.eks. etablering seniorcirkler. 
Ældrerådet mangler i beskrivelsen af omstillingsinitiativerne en konkretisering 
af, hvordan f.eks. seniorcirkler skal iværksættes? Hvad er det for et potentiale, 
der vurderes at være i Roskilde kommune, hvor der i forvejen ydes en stor 
indsats af frivillige? 
 
Vi efterlyser desuden et konkret overslag over, hvordan omstillingen skal  
finansieres via lokale fonde? Hvilke fonde forestiller man sig, der vil bidrage 
hertil og med hvor stort et beløb? 
 
Hvordan vil omstillingen medføre mindre vikarforbrug? Vil det påvirke 
lønbudgettet for hjemmepleje og plejecentre? 
Og med hvilket beløb? 
 
Hvilket beløb forventes robotstøvsugere at bidrage med? 
Bliver der tvungen brug af robotstøvsugere i hjemmeplejen? 
 
Hvor stort et beløb fra bloktilskuddet indgår?  
 
Mange ubesvarede spørgsmål, som Ældrerådet ser frem til at få besvaret i det 
endelige budgetmateriale, der sendes til høring. 
 

Punkt 78: Orientering om budgetopfølgning pr. 30. 
juni 2024 

 
Ældrerådet efterlyser en beskrivelse af, hvordan  
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de ca. 5,7 mio. kroner fra staten til etablering af faste teams indgår. 


